

ABSTRACT

THE USE OF SONG MEDIA ON THE ILETAITUNEHISTOIRE.COM WEBSITE IN IMPROVING FRENCH LISTENING SKILLS OF XII GRADE STUDENTS OF PUBLIC SCHOOL 9 BANDARLAMPUNG

by

Selfi Khumai Rotus Suni

The purpose of this study was to determine the effectiveness of the use of song media on the Iletaitunehistoire.com website in improving the French listening skills of XII grade students at SMA Negeri 9 Bandar Lampung. The method used was pre-experimental design with one-group pretest-posttest design, involving 36 students from class XII-10 as samples. Data analysis was conducted through normality test, homogeneity test, N-Gain test, and hypothesis test (t-test) using SPSS 25. The results showed that the average student pretest score of 50,14 increased to 79,86 on the posttest, with an increase of 29,72. The N-Gain test resulted in a mean value of 0.5545, which is classified as a moderate improvement category, while the t-test results showed a significance value of $0.000 < 0.05$, indicating a significant difference between the pretest and posttest. Iletaitunehistoire.com website has advantages in learning French listening skills, such as attractive appearance and supporting features, including images, audio, video, and games. The songs available have simple lyrics. This can facilitate comprehension, enrich vocabulary and increase student motivation. The site does have its drawbacks, however, such as the lack of translation and the need for a stable Internet connection.

Keywords: Iletaitunehistoire.com, Learning media, Listening skills in French

RÉSUMÉ

L'UTILISATION DE LA CHANSON SUR LE SITE ILETAITUNEHISTOIRE.COM POUR AMÉLIORER LES COMPÉTENCES D'ÉCOUTE EN FRANÇAIS DES ÉLÈVES DE SMAN 9 BANDARLAMPUNG DE LA CLASSE XII

par

Selfi Khumai Rotus Suni

L'objectif de cette étude est de déterminer l'efficacité de l'utilisation de chansons sur le site Iletaitunehistoire.com pour améliorer la compétence d'écoute en français des élèves de la classe XII à SMA Negeri 9 Bandar Lampung. La méthode utilisée est une conception pré-expérimentale avec un groupe prétest-post-test, impliquant 36 élèves de la classe XII-10 en tant qu'échantillons. L'analyse des données a été réalisée à l'aide de tests de normalité, d'homogénéité, de N-Gain et d'hypothèses (test t) en utilisant SPSS 25. Les résultats ont montré que le score moyen des élèves au pré-test, qui était de 50,14, est passé à 79,86 au post-test, soit une augmentation de 29,72. Le test N-Gain a donné une valeur moyenne de 0,5545, ce qui est classé comme une catégorie d'amélioration modérée, tandis que les résultats du test t ont montré une valeur significative de $0,000 < 0,05$, indiquant une différence significative entre le pré-test et le post-test. Le site Iletaitunehistoire.com présente des avantages pour l'apprentissage de la compréhension orale du français, tels qu'une apparence attrayante et des fonctions de soutien, notamment des images, des fichiers audio, des vidéos et des jeux. Les chansons disponibles ont des paroles simples. Cela peut faciliter la compréhension, enrichir le vocabulaire et accroître la motivation des élèves. Le site présente toutefois des inconvénients, tels que l'absence de traduction et la nécessité d'une connexion Internet stable.

Mots-clés : Compétence d'écoute en français, Iletaitunehistoire.com, Media d'apprentissage